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Czas wakacji - czas inwestycji

Wakacyjne miesiące to czas beztroskiego odpoczynku, jednak nie dla 
wszystkich. W okresie letnim realizowanych było sporo wcześniej planowa-
nych prac. Sprawdźmy, co nowego pojawiło się w naszej gminie. Str 4 i 5.

500 tysięcy  
na świetlicę

Razem z końcem roku szkolnego rozpoczęła 
się jedna z najbardziej oczekiwanych inwesty-
cji dla mieszkańców Pastuchowa. Ruszyła bu-
dowa świetlicy wiejskiej. 

Bolesławice 
z nową drogą

Skończą się narzekania mieszkańców wsi Bo-
lesławice na jakoś drogi po której się porusza-
ją. W lipcu zakończył się jej remont. 

Tu rządzą dzieci!
W tym roku jaworzyńskie Miasto Dzieci opa-
nowała płeć piękna. Nie  oznacza to, że pracu-
ją tam wyłącznie młode kobiety. One pełnią 
najważniejsze funkcje w mieście i to zasłuże-
nie, jest Pani Burmistrz, Pani Sekretarz i Panie 
Radne.
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- z życia gminy -

Uczniowie Gimnazjum 
im. Kard. Stefana 
Wyszyńskiego 
Prymasa Tysiąclecia 
w Jaworzynie 
Ślaskiej: Dawid 
Rybka, Piotr Rzezała 
i Bartosz Stelmasik 
zajęli II miejsce 
w ogólnopolskim 
konkursie „Ocal 
okruchy historii- 
młodzież buduje 
muzea”. Laureaci wzięli 
udział w kategorii 
„Solidarność i opozycja 
demokratyczna 1970-
1989”.

Założeniem konkursu było 
odkrywanie pamiątek ma-
jących wartość historyczną 
oraz opisanie ich w interesu-
jącej formie – przedstawie-
nie ich pochodzenia, losów i 
znaczenia dla historii. Praca 
naszych uczniów dotyczyła 
pieczątek opozycyjnych wyko-

nanych z wykładziny PCV przy 
udziale pana Józefa Cholewy.   
Konkurs został zorganizowa-
ny przez Europejskie Centrum 
Solidarności w Gdańsku i Mu-
zeum II Wojny Światowej przy 
wsparciu Kuratoriów Oświaty 
i Ministerstwa Edukacji Na-
rodowej. Patronat nad nim 
objął Marszałek Sejmu RP i 
Minister Edukacji Narodowej.  
W nagrodę laureaci pojechali  
do Gdańska, gdzie m.in.  brali 
udział w obchodach 30-stej 
rocznicy podpisania porozu-
mień sierpniowych, zwiedzą 
Gdańsk i Westerplatte, zobaczą 
wystawę „Drogi do Wolności” 
oraz wzięli udział w plenero-
wym widowisku Roberta Wil-
sona pt. „Solidarność. Twój 
Anioł wolność ma na imię” 
na terenie Stoczni Gdańskiej. 
Pozostali reprezentanci nasze-
go gimnazjum bardzo dobrze 
zaprezentowali się na etapie 
wojewódzkim konkursu.  

Z życia miasta

Nasi najlepsi

W lipcu Rolnicza 
Spółdzielnia 
Produkcyjna „Przełom” 
w Pastuchowie 
świętowała swoje 60-
lecie. 

W obchodach rocznicowych 
wziął udział Burmistrz Jawo-
rzyny Śl.  Grzegorz Grzego-
rzewicz oraz przewodniczący 
Krajowej Rady Spółdzielczej  
Leszek Figura.

W czasie uroczystości wrę-
czono odznaczenia państwowe i 
resortowe dla pracowników RSP. 
Brązowym Krzyżem Zasługi od-
znaczono Pana Romana Pająka 
- obecnego Prezesa RSP. Przy-
znano również medale „Za zasłu-

gi dla rolnictwa” i odznaki „Zasłużo-
ny działacz ruchu spółdzielczego”.  
RSP zajmuje się produkcją roślin-
ną i zwierzęcą. Spółdzielnia go-
spodaruje na 604 ha powierzchni 
gruntów. Członkowie Spółdzielni 
uprawiają m.in. rzepak, pszenicę, 
jęczmień, buraki cukrowe i ku-
kurydzę. Prowadzona jest rów-
nież hodowla bydła.

Warto podkreślić, że w 
ostatnim rankingu Rolniczych 
Spółdzielni Produkcyjnych, 
przygotowanym przez Instytutu 
Ekonomiki Rolnictwa Gospo-
darki Żywnościowej Spółdziel-
nia w Pastuchowie zajęła 62 
miejsce.

Z życia GmiNy

Urodziny spółdzielni

Od września działają 
dwa nowe oddziały 
przedszkolne: w 
Starym Jaworowie i 
Milikowicach. 

Pierwsze prowadzone bę-
dzie przy szkole w Starym 
Jaworowie, w drugim, które 
finansowane jest z unijne-
go programu „Europrzed-
szkolaki” - uczyć będzie się 
dwadzieścioro dzieci. - To 
są dzieci wyłącznie z Mili-

kowic, a zainteresowanie 
było ogromne. Rodzice nie 
ponoszą tu żadnych opłat, 
a co ważne, udało nam się 
pozyskać środki na na za-
jęcia dodatkowe – mówi 
agnieszka Pieszczoch, ko-
ordynatorka akcji w ramach 
której działa przedszkole w 
Milikowicach. 

Możliwe, że podobne po-
wstaną również w innych 
miejscowościach.

Spółdzielnia w Pastuchowie świętowała swoje 60 urodziny

Z życia GmiNy

Mają miejsce

Gmina Przyjazna 
Młodzieży – pod 
takim hasłem w 
naszej gminie 
prowadzony był 
finansowany 
ze środków 
zewnętrznych 
projekt. Wzięli w nim 
udział członkowie 
Młodzieżowej Rady 
Miejskiej. 

W wakacje w Jaworzynie 
Śląskiej prowadzony był 
projekt pod nazwą „Gmina 
przyjazna młodzieży”. Rea-
lizacją projektu zajmowała 
się Fundacja Semper Avan-
ti, a środki na działanie po-
chodziły z tzw. Mechanizmu 
Finansowego Europejskiego 
Obszaru Gospodarczego, 
Norweskiego Mechanizmu 

Skończą się narzekania 
mieszkańców wsi 
Bolesławice na jakoś 
drogi po której się 
poruszają. W lipcu 
zakończył się jej 
remont. 

Odbiór odbył się 1 lipca. 
W jego ramach wykonano 
frezowanie warstwy ście-
ralnej, czyszczenie warstw 
konstrukcyjnych nawierzchni 
na powierzchni, wyrówna-
nie istniejącej nawierzchni i 
wykonanie dwóch warstw, w 
tym ścieralnej. Dodatkowo 
przeprowadzono regulację 
przepustów i ścinkę pobocza 
oraz odmulono rowy. Wartość 
zadania to około półtora milio-
na złotych. - To bardzo dobra 

W lipcu oddano do użytku wyremontowaną drogę w miejscowości Bolesławice

Powiat świdNicki

Bolesławice z nową drogą
współpraca pomiędzy samo-
rządem powiatowym a gminą 
Jaworzyna Śląska, przyczynia 
się do realizacji wielu inwe-
stycji drogowych – wyjaśnia 
etatowy członek Zarządu Po-
wiatu Roman Etel. - Remont 
zakończył się w obiecanym 
terminie. Przeprowadziliśmy 
remonty we wsiach Tomko-
wa i Bolesławice, robimy to 
po kolei i idziemy dalej – do-
daje. Z wzorowej współpra-
cy zadowolony jest również 
burmistrz Jaworzyny Śląskiej 
Grzegorz Grzegorzewicz. - Ta 
współpraca owocuje – mówi. 
- Najpierw prowadzony był 
remont drogi w Tomkowej 
tam z naszego budżetu prze-
kazanych zostało 200 tys. zł 

na budowę chodników. Na 
chodniki we wsi Bolesławice 
przekazaliśmy około 80 tys. 
zł. - Te inwestycje poprawiają 

bezpieczeństwo kierowców 
oraz pieszych, a to jest dla 
nas bardzo istotne – mówi 
Grzegorzewicz. 

Mieszkańcy naszej 
gminy, natychmiast 
odpowiedzieli na 
wszelkie apele i bez 
wahania zainicjowali 
pomoc rolnikom z 
terenów dotkniętych 
tegoroczną powodzią.

W ciągu tygodnia zwieźli do 
jednego z gospodarstw w miej-
scowości Czechy paszę dla 
zwierząt gospodarskich. Ze-
brane dotychczas dary zostaną 
dostarczone poszkodowanym 
rolnikom ze wsi Ciechowice w 
Gminie Nędza. Powódź zabrała 
rolnikom z Ciechowic nie tylko 
zasiewy, ale także możliwość Rolnicy z naszej gminy nie zapomnieli o swoich kolegach z zalanych terenów

RoLNicy PomaGają

Zaangażowani w pomoc
uprawy ziemi przez najbliższe 
lata, dlatego taka pomoc będzie 
potrzebna jeszcze bardzo długo. 
Wszystkim zaangażowanym 
w pomoc składamy serdeczne 
podziękowania. Za szczególne 
zaangażowanie w przeprowa-
dzenie zbiórki wyrazy wdzięcz-
ności kierujemy do Pana Pio-
tra Młynarskiego – Radnego 
Rady Miejskiej w Jaworzynie 
Śląskiej, Pana Franciszka Jur-
ka - mieszkańca wsi Czechy, 
Pana Adama Maśko – Prezesa 
Grupy Producentów Rolnych 
AGRO w Jaworzynie Ślą-
skiej oraz firmy transportowej 
Bereta&Bodurka. 

Zakończyła się zbiórka żywności prowadzona przez jaworzyński OPS. Dary przekazano we wtorek 30 sierpnia.

PRZyjaZNa GmiNa

Aktywna młodzież
Finansowego oraz budżetu 
Rzeczypospolitej Polskiej w 
ramach Funduszu dla Orga-
nizacji Pozarządowych. W 
ramach tego zadania zostały 
zrealizowane szkolenia dla 
Młodzieżowej Rady Miejskiej 
w Jaworzynie Śląskiej. Jed-
nym z końcowych elementów 
był trzydniowy wyjazd inte-
gracyjny, na który to młodzi 
radni udali się 25-27 czerw-
ca do Przesieki. Uczestnicy 
mieli szanse zapoznać się z 
dokonaniami innych młodzie-
żowych rad z terenu Dolne-
go Śląska oraz możliwość 
wymiany dobrych praktyk i 
doświadczeń. 

Młodzież z jaworzyńskiej 
rady w ostatnich dniach 
sierpnia wzięła udział w kon-
ferencji pn. „Edukacja, dia-

log, par tycypacja” organizo-
wanej w Siennej u podnóża 
masywu Śnieżnika. 

Serdecznie dziękujemy 

Trzy dni w Przesiece spędzili członkowie Młodzieżowej Rady Gminy, którzy podczas wy-
jazdu spotkali się ze swoimi kolegami z Dolnego Śląska 

panu sebastianowi Grajasz-
kowi za pomoc oraz nadzór 
nad młodzieżą podczas wy-
jazdu. 
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- ROzmOWa -

Wywiad z Grzegorzem 
Grzegorzewiczem-
Burmistrzem Jaworzyny 
Śląskiej.

Panie Burmistrzu, za chwilę miną 
cztery lata od wygrania przez 
Pana wyborów samorządowych 
i objęcia rządów w gminie. Jakie 
było to czterolecie?

- Przede wszystkim był 
to okres pracowity, przez co 
kadencja minęła bardzo szyb-
ko. Mam jednak poczucie, że 
był to okres udany dla gminy. 
Udało się zrealizować wiele 
pomysłów. Wyznaczyć kierun-
ki rozwoju gminy. Trzeba było 
również sprostać wielu indywi-
dualnym problemom naszych 
mieszkańców. 

Które ze zrealizowanych zadań 
przyniosło Panu najwięcej satys-
fakcji?

- Myślę, że każda, nawet 
drobna ale  dobrze wykonana 
praca może przynosić satys-
fakcję. Najwięcej jednak ra-
dości przynosiły mi działania 
skierowane do najmłodszych 
mieszkańców naszej gminy. 
Dlatego podejmowałem wie-
le działań mających służyć 
dzieciom i młodzieży. Były to 
zarówno spore inwestycje, jak 
np. sala sportowa przy Szkole 
Podstawowej, Orlik przy Gim-
nazjum, boisko w Pastucho-
wie, nowoczesne i bezpieczne 
place zabaw na wioskach i w 
mieście. Stawiamy także na 
edukację najmłodszych. Re-
montowane było przedszkole 
samorządowe, któremu brakuje 
już tylko ładnej elewacji, orga-
nizowaliśmy również edukację 
przedszkolną dla najmłodszych 
na wioskach, sięgając na ten 
cel po pieniądze zewnętrzne. 
Kilka inwestycji jest w trakcie 
realizacji.

Jakich? 

- Przede wszystkim boisko, 
przy Szkole Podstawowej w 
Jaworzynie Śląskiej, które do-
pełni bazę szkoły wykorzysty-
waną przez uczniów w ramach 
zajęć wf-u, a po lekcjach przez 
mieszkańców. W Pastuchowie 
natomiast powstaje świetlica 
wiejska, w której również bę-
dzie można organizować za-
jęcia wychowania fizycznego 
dla uczniów tej szkoły. Rozpo-
czynamy również budowę hali 
sportowej przy gimnazjum, na 
którą udało się nam uzyskać 
blisko półtora miliona złotych 
dofinansowania.   

… a z inwestycji  infrastruk-
turalnych?

RoZmowa

Pracowite cztery lata
- Jesteśmy już po przetargu 

na realizację zadania budowa 
sieci wodociągowej od Stacji 
Uzdatniania Wody aż do Witko-
wa. Wartość kosztorysowa za-
dania to 2,7 mln zł. W ramach 
przetargu zostanie zrealizowa-
ne za około 1,7 mln zł, tak więc 
mamy oszczędność  miliona  
złotych. Należy podkreślić, że 
zadanie powyższe jest także 
realizowane z wykorzystaniem 
środków zewnętrznych- PROW 
w kwocie 500 tysięcy złotych.  
Jest to fundamentalne zada-
nie dzięki któremu wyłączony 
zostanie odcinek 8  km starej 
awaryjnej sieci wodociągowej. 
Powyższa inwestycja pozwoli 
także na pierścieniowe zasila-
nie blisko połowy Gminy. Reali-
zacja tej inwestycji bezpośred-
nio dotyczy południowej części 
miasta oraz wsi Bolesławice, 
Bagieniec, Tomkowa, Stary 
Jaworów, Nowy Jaworów, Wit-
ków oraz Milikowice. Jest to 
zadanie inwestycyjne o którym 
mówiło się od lat, a które do 
końca czerwca 2011  na pew-
no  zostanie już  zrealizowane.

Panie Burmistrzu w tym miejscu 
chciałabym się zapytać Pana o 
zarzut, który się pojawia, a mia-
nowicie o jakieś nadmierne zadłu-
żania? 

Ta kwestia bez wątpienia 
wymaga wyjaśnienia, a mia-
nowicie wykorzystanie fundu-
szy zewnętrznych wymaga po 
pierwsze posiadania środków 
własnych, po drugie środki 
unijne są refinansowane. A 
więc gmina musi wyłożyć ca-
łość środków na daną inwe-
stycję, a następnie następuje 
zwrot poniesionych kosztów 
(60, 70 czy 80%). Dlatego 
twierdzenie, że następuje jakieś 
nieuzasadnione zadłużenie jest 
zwykłym populizmem. 

Drugi element który wpłynął 
na wzrost poziomu tegoż zadłu-
żenia jest przejęcie w roku 2003 
poręczeń za Spółkę Wodno-
Ściekową Strzegomkę wobec 
Narodowego i Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska.  
Należy podkreślić, że miało to 
miejsce jeszcze w poprzedniej 
kadencji za mojej poprzednicz-
ki. I o ile początkowo nie wpły-
wało to do poziomu zadłużenia 
Gminy to od roku 2009  na 
skutek interpretacji Najwyższej 
Izby Kontroli oraz Regionalnej 
Izby Obrachunkowej ta kwota 
zwiększyła poziom zadłużenia. 
Reasumując te zadłużenie w 
kwocie ok. 7 mln  już istniało, 
ale nie było wliczane do pozio-
mu gminnego.  

Same sukcesy…?

-  Ależ skąd. Zawsze mogło 

być lepiej. Pozostało kilka te-
matów, które wymagają jesz-
cze rozwiązania lub powinny 
funkcjonować inaczej. Bolącz-
ką jest stan kanalizacji w naszej 
gminie. Pomimo prawidłowo 
złożonych wniosków nie przy-
znano nam środków na kom-
pleksowe rozwiązanie prob-
lemu. Także funkcjonowanie 
powołanej jeszcze przez moich 
poprzedników spółki Jaworzyń-
ski Intermodalny Park Przemy-
słowo-Technologiczny powinno 
przynieść zdecydowanie lepsze 
rezultaty. Także chcielibyśmy, 
żeby nieruchomości kolejowe 
znajdujące się na terenie naszej 
gminy radykalnie zmieniły swój 
wygląd. Z przyczyn technicz-
no-lokalowych nie udało mi się 
zorganizować nowoczesnego 
biura obsługi klienta. Jego uru-
chomienie możliwe jest tylko 
przy wykorzystaniu dodatko-
wych nieruchomości, w tym 
celu prowadzimy rozmowy z 
PKP. 

Panie Burmistrzu skupmy się na 
sprawach gospodarczych.

Lata 2008-2010 są okresem 
światowego kryzysu gospo-
darczego, który dotknął także 
naszą Gminę. Miało to wpływ 
zarówno na rozwój Intermo-
dalnego Parku Przemysłowo-
Technologicznego powołanego 
jeszcze przez moich poprzed-
ników, którego struktura być 
może nie jest najlepszą formą 
do prowadzenia zadań gospo-
darczych przez Gminę, zawsze 
byłem zwolennikiem formuły 
specjalnej strefy ekonomicznej.  
Ale  w tym zakresie zdecydo-
waliśmy się próbować konty-
nuować zamysły poprzedników 

pozostawiając na funkcji Preze-
sa Pana Pawła Musa, który zo-
stał powołany na to stanowisko 
jeszcze przed objęciem przeze 
mnie funkcji burmistrza,, a któ-
ry jest prezesem od momentu 
powstania Spółki i pomimo że 
mamy obecnie zastój w zakre-
sie rozwoju to mam nadzieję, 
że podoła temu zadaniu.

Należy zwrócić uwagę, że 
powyższy kryzys miał wpływ 
także na już funkcjonujących 
pracodawców, od których się 
nie odwracaliśmy, ale w mia-
rę możliwości staraliśmy się 
pomóc. Czy rok 2011 będzie 
rokiem przejściowym mam 
nadzieję, że tak.  Już teraz nie-
którzy przedsiębiorcy dokonują 
ogromnych milionowych inwe-
stycji, które będą miały wpływ 
na zwiększenie poziomu zatrud-
nienia. Pragnę także podkreślić, 
że jako władze gminy nie sie-
dzimy z założonymi rękami, ale 
czynnie chcemy wykorzystać 
każdą okazję do rozwoju gmi-
ny, np. na ostatniej sesji przy-
jęta została przez Radę Miejską 
uchwała o zmianie studium 
oraz uchwalenie planów zago-
spodarowania przestrzennego 
w zakresie wykorzystania po-
tencjału nowobudowanej drogi, 
łącznik pomiędzy Świdnicą a 
A4, gdzie w okolicy Piotrowic 
planujemy realizację Strefy Ak-
tywności Gospodarczej.  

Jesteśmy o krok od wyborów sa-
morządowych, czy podjął Pan już 
decyzję o starcie w nadchodzą-
cych wyborach?

- Jestem gotowy poddać się 
ocenie naszych mieszkańców. 
Z perspektywy końca kadencji 
widać, że dla realizacji niektó-

rych zadań cztery lata okazują 
się  krótkim okresem. Gdy-
bym uzyskał od mieszkańców 
poparcie do dalszej pracy na 
stanowisku burmistrza dokoń-
czyłbym realizowane zadania, 
ale oczywiście wynik wyborów 
przyjmę z pokorą.   

Panie Burmistrzu wiele zadań re-
alizuje się przy współpracy z inny-
mi jednostkami samorządowymi. 
Jak Pan podsumuje ten czteroletni 
okres współpracy?

- Bardzo wysoko chciałbym 
ocenić współpracę ze Staro-
stwem Powiatowym w Świdnicy 
oraz jego jednostkami organiza-
cyjnymi. Widoczne jest to w wy-
remontowanych drogach oraz 
budowanych chodnikach na te-
renie naszej Gminy przez Służbę 
Drogową Powiatu Świdnickiego. 
Wspólnie z Biurem Geodezji i 
Katastru zdobyliśmy blisko 4 mi-
liony na proces scalenia gruntów 
w Milikowicach. Chciałbym pod-
kreślić, że bardzo dobrze wspól-
pracuje się  z jednostkami za-
rządzanymi przez apolitycznych 
fachowców tak jak ma to miejsce 
w przypadku Powiatu Świdni-
ckiego (red. bezpartyjne stowa-
rzyszenie Wspólnota Samorzą-
dowa). Ważnym elementem jest 
także aby mieć przychylność w 
Urzędzie Marszałkowskim, który 
ma wpływ na podział środków 
unijnych, dlatego też warto wy-
brać przychylnego naszej gminie  
przedstawiciela do Sejmiku Wo-
jewódzkiego…

…Panie Burmistrzu czy już teraz 
można mówić o jakimś nazwisku?

- Potwierdził już chęć kan-
dydowania do Sejmiku, z listy 

Prezydenta Wrocławia Rafała 
Dutkiewicza, obecny Wice-
starosta Świdnicki Ryszard 
Wawryniewicz i uważam tę 
kandydaturę za bardzo dobrą. 
Ryszard Wawryniewicz wielo-
krotnie  pomagał naszej Gminie 
pełniąc czy to funkcję Wicesta-
rosty,  czy Posła na Sejm RP.

Jak Pan sądzi jaka będzie ta kam-
pania? Czy będzie trudno?

- Przede wszystkim mam 
nadzieję, że będzie to kampa-
nia merytoryczna. Liczę na to, 
że kandydaci, którzy zdecydują 
się na start w wyborach przed-
stawią merytoryczny program. 
Mam nadzieję, że tym razem 
nie będziemy świadkami ucie-
czek do tzw. wyciągania haków,  
poszukiwania sensacji czy jakiś 
osobistych wycieczek. Wierzę, 
że będziemy świadkami rzeczy-
wistej rozmowy o przyszłości 
Naszej Małej Ojczyzny.

Urzędujący burmistrz ma 
tę trudność, że dla jego oceny 
przez wyborców nie wystarczą 
kolorowe ulotki i wiece wybor-
cze. Jest bowiem oceniany za 
całokształt kadencji. 

I już na koniec Panie Burmistrzu, 
proszę powiedzieć czego życzyłby 
Pan swojej gminie i jej mieszkań-
com na najbliższe lata?

- Chciałbym, żeby mieszkań-
com naszej gminy żyło się w 
niej po prostu dobrze. To bardzo 
ogólne życzenie, ale pod nim kry-
je się bardzo wiele. Tak się stanie, 
jeżeli będzie u nas bezpiecznie, 
gdy będzie praca, dobra oferta 
edukacyjna dla najmłodszych, 
miejsca rekreacji i wypoczynku, 
niezłe drogi i chodniki.   
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Z życia miasta i GmiNy

Czas wakacji - czas inwestycji
Wakacyjne miesiące to czas beztroskiego odpoczynku dla dzieci i młodzieży ale władze gminy nie odpoczywały. W ciągu ostat-
nich miesięcy w gminie przeprowadzono mnóstwo inwestycji. Sprawdźmy, co nowego pojawiło się w naszej gminie.

Najważniejsze to dbać o najmłodszych. Dlatego tak ważne jest by dzieciaki z całej gminy mogły bawić się na nowoczesnych i co 
istotne, bezpiecznych placach zabaw. W ostatnim czasie takie powstały we wsiach Pasieczna, Bolesławice, Czechy, Witków i Nowy 
Jaworów. Ekipy remontujące najpierw zdemontowały stare, istniejące od dawna urządzenia. Kolejnym krokiem było zamontowanie 
nowych urządzeń zabawowych posiadających odpowiednie certyfikaty bezpieczeństwa. Warto podkreślić, że realizacja zadania zosta-
ła w znacznej mierze sfinansowana z pozyskanych środków zewnętrznych w wysokości 108 828 zł. z Programu Rozwoju Wsi na lata 
2007-2013 w ramach działania Odnowa i Rozwój Wsi.

To nie jedyne, piękne i nowoczesne place zabaw, jakie powstały w ostatnim czasie. Nowymi obiektami mogą cieszyć się też dzieci z 
Bagieńca, powstał przy udziale środków pozyskanych z budżetu Województwa Dolnośląskiego w ramach konkursu „Odnowa Dolno-
śląskiej Wsi”. Na tym wciąż nie koniec

Remont stadionu miejskiego w Jaworzynie Śląskiej

Co zmieniło się na stadionie? Wymieniono stare, nieekonomiczne oświetlenie na nowe. Założono nowe przewody izolowane i zamon-
towano tablicę sterowniczo-bezpiecznikową. Zamontowano 12 szt. nowych projektorów oświetleniowych. Przeprowadzona moderni-
zacja oświetlenia zasadniczo poprawi jakość oświetlenia na stadionie i pozwoli na przeprowadzanie treningów, a nawet zawodów w 
porze wieczorowej. Przy lepszej jakości oświetlenia zużywanej będzie jednocześnie mniej energii elektrycznej, co pozwoli na obniżenie 
kosztów oświetlenia. Koszt zadania to kwota ok. 50 tys. zł

Gmina Jaworzyna Śląska zainwestowała własne środki finansowe w  poprawę estetyki terenu zielonego przy ul. Westerplatte w Jaworzynie Śląskiej.  W ramach zadania wykonano 259 m2 nawierzchni z kostki brukowej wyznaczając tym sposobem ścieżki piesze na tym 
terenie, ponadto wykonano 113 m2 obrzeży trawnikowych oraz zamontowano ławki parkowe. Teren został również uzupełniony o nowe nasadzenia drzew oraz krzewów. Zadanie zamknęło się kwotą blisko 65 tys zł brutto

W lipcu zakończyły się również prace związane z budową oświetlenia drogowego na odcinku od przystanku autobusowego do skrzyżowania z ulicą Jana Pawła II. Był to odcinek, w którym stan oświetlenia pozostawiał sporo do życzenia, co również sygnalizowali nasi 
mieszkańcy. W ramach zrealizowanych prac zamontowanych zostało 9 słupów oświetleniowych oraz wykonano okablowanie
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Wakacje to jak zwykle czas remontów w szkołach. Remont przeszło również jaworzyń-
skie gimnazjum

W Przedszkolu Samorządowym wymieniono okna. Zakres zrealizowanych prac obejmo-
wał demontaż starych oraz montaż nowych 46 okien z PCV wraz z obróbką murarską. 
Wykonawcą prac wartych blisko 24 tys. zł brutto była miejscowa firma. Na dzień dzi-
siejszy w budynku Przedszkola wymienione zostały już wszystkie okna

t Sala sportowa to za mało. Właśnie 
dobiega końca budowa wielofunkcyjnego 
boiska przy oddanej trzy lata temu do 
użytku sali sportowej

u Przy sali powstaje boisko wielofunk-
cyjne o wymiarach 20 m x 44 m, służyć 
będzie do gry w piłkę. Nawierzchnia boi-
ska zostanie wykonana z tworzywa po-
liuretanowego z podbudową z kruszywa 
kamiennego oraz drenażem odwadniają-
cym powierzchnię boiska. Teren przyległy 
zostanie utwardzony kostką betonową. 
Boisko zostanie ogrodzone siatką o wy-
sokość 4 m

Boisko w godzinach zajęć szkolnych będzie służyło uczniom. Po zakończeniu pracy szkoły z boisko będzie dostępne dla wszystkich 
mieszkańców aż do wieczora, bowiem planuje się również jego oświetlenie. Wykonawcę prac, po przetargu nieograniczonym, została 
Firma Bud-Ziem z Pszenna, budująca m.in. jaworzyńskiego Orlika. Pozwala to mieć nadzieję, że inwestycja zostanie zrealizowana 
solidnie i terminowo, tak by uczniowie jeszcze we wrześniu mogli korzystać z boiska. Przewidywany koszt inwestycji to kwota blisko 
400 tys. zł brutto. Warto zaznaczyć, że będzie to już trzecie nowoczesne boisko powstałe przy szkołach. W przyszłym roku planowana 
jest budowa podobnego boiska przy ostatniej z gminnych szkół w Starym Jaworowie

Został wyłoniony Wykonawca budowy chodnika w Nowym Jaworowie w ciągu drogi wojewódz-
kiej nr 382. Na powyższą inwestycję zostało podpisane stosowne Porozumienie pomiędzy Wo-
jewództwem Dolnośląskim a Gminą Jaworzyna Śląska, w którym to strony postanowiły 50 % 
udział  w kosztach realizacji zadania. Na przedsięwzięcie Gmina przeznaczyła własne środki 
finansowe w wysokości 179 tys zł. Zakres zadania obejmuje wykonanie chodnika na podbudo-
wie z kruszywa łamanego o długości ok. 500 mb – w tym 682,3 m2 nawierzchni z kostki szarej 
oraz 164,9 m2 nawierzchni z kostki czerwonej – na zjazdach). Ponadto inwestycja obejmuje 
czyszczenie rowu melioracyjnego w celu odwodnienia chodnika i wyłożenie go płytami ażuro-
wymi oraz wykonanie w części kanalizacji deszczowej. Koszt inwestycji po przetargu to kwota 
ok. 318 tys zł.Powstają również chodniki. Rozpoczęto budowę chodnika w Nowicach

Rozstrzygnięto również 
przetarg na zadanie „Bu-
dowa przesyłowej sieci wo-
dociągowej z SUW poprzez 
ul. Węglową i Świdnicką do 
Jaworzyny Śląskiej i Witko-
wa”, w wyniku którego uda-
ło się zaoszczędzić 1 mln. 
w stosunku do zakładanej 
kwoty. 500 tys. złotych 
na zrealizowanie zadania 
pochodzić będzie z Pro-
gramu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich, w ramach Dzia-
łania Podstawowe Usługi 
dla Gospodarki i Ludności 
Wiejskiej. Inwestycja po-
winna zostać zakończona 
do czerwca 2011 r. 
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miasto dZiEci w jawoRZyNiE śLąskiEj

Tu rządzą dzieci!
W tym roku jaworzyńskie Miasto Dzieci opanowała płeć piękna. Nie oznacza to, że pracują tam wyłącznie młode kobiety. One 
pełnią najważniejsze funkcje w mieście i to zasłużenie. Jest Pani Burmistrz, Pani Sekretarz i Panie Radne. Od początku sierpnia 
w Muzeum Kolejnictwa, jak co roku trwało Miasto Dzieci. Jaworzyna jest tu pionierem, w żadnym innym mieście nie ma podobnej 
imprezy. 

Akcja Miasto Dzieci prowadzona jest w Jaworzynie Śląskiej już trzeci rok z rzędu. Co roku bierze w niej udział większa liczba dzieci, w tym roku było ich więcej, niż w roku ubiegłym. Co roku również do akcji przyłączają 
się władze gminy, dotując całe przedsięwzięcie. To dzięki zaangażowaniu pracowników Muzeum Kolejnictwa w Jaworzynie Śląskiej oraz wsparciu gminy i wielu osób dobrej woli organizacja imprezy jest możliwa. 

Nie ma lekko. Pani Burmistrz Nikola Wardziak (na zdjęciu pierwsza z lewej) dbała o 
swoich mieszkańców jak należy, codziennie walczyła np. o podwyżki dla nich, ale nie-
stety, musi również pilnować porządku. Każdy dzień zaczyna od sprawdzenia tego, co 
dzieje się w mieście. Tu wizytuje salon krawiecki

Wizyta w salonie fryzjerskim. Dla każdej kobiety to prawdziwy rarytas. Niestety, to też 
sporo ciężkiej pracy. Każda pracująca tu fryzjerka ma pełne ręce roboty, a wszystko 
dlatego, że klientek nie brakuje

Najlepszy majster w Mieście Dzieci – Dawid. Dawid co roku pracuje w mieście dzieci, 
co roku na tym samym stanowisku. Z zaangażowaniem naprawia lokomotywy. - Naj-
bardziej podoba mi się to, że kiedy widzę te lokomotywy po raz pierwszy są brzydkie, 
potem my nad nimi pracujemy i stają się takie piękne – mówi Dawid.  To jedno z 
najcięższych zadań w Mieście Dzieci. Dawid i inne dzieci pod czujnym okiem opiekuna 
Pana Zbyszka wykonują drobne prace remontowe przy lokomotywach. Skrobią starą 
farbę i nakładają nową

Gracjan i Kuba – to miejscy lekarze. Dlaczego chcieli pracować akurat tu? - To najlep-
sza praca – mówią. Lekarze w mieście dzieci są stale na dyżurze bo pacjenci ustawiają 
się do nich w kolejce. - Leczymy tu łasuchowanie – śmieje się opiekunka tej grupy, 
studentka ostatniego roku medycyny ze Szczecina Joanna Niewiadomska. To wszystko 
tłumaczy – każdy lek to cukierek!

A tu już redakcja gazety. Codziennie młodzi dziennikarze redagują własne pismo. Gazet-
ka opisuje to, co w danym dniu działo się w mieście. - Zawsze zostajemy po godzinach. 
Wszyscy już w domu a my wciąż pracujemy – mówią dziennikarze. Doskonale ten ból 
rozumiemy! Tak z zewnątrz wygląda redakcja miastowej gazety 

W mieście musi być również Straż Pożarna. Oto młodzi strażacy. Codziennie w pocie 
czoła gaszą pożary, wzywani są również do wypadków. - To ciężka praca – mówią 

Tak wyglądają strażacy w pełnym rynsztunku. W mieście dzieci wszystko musi być do-
pięte na ostatni guzik, zwłaszcza kiedy ma się do czynienia z ogniem 

Jedną z największych atrakcji w Mieście Dzieci jest oczywiście podziwianie wielkiej ruchomej 
makiety. Jest tu wszystko: stacja, pociągi, domy, a nawet maleńkie figurki ludzi

Makieta choć zachwycała wszystkich, najwięcej emocji wzbudziła wśród najmłod-
szych

Jedną z wielu atrakcji w Mieście Dzieci wciąż pozostają te wspaniałe okazy samocho-
dów ...

...lub parowozów
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W wakacje nie można 
się nudzić. Podczas 
tegorocznych wakacji 
w każdej ze szkół przez 
dwa wakacyjne tygodnie 
odbywają się zajęcia 
dla uczniów, którzy nie 
wyjechali na wakacje. 

W Szkole Podstawowej w 
pierwszym tygodniu postawio-
no na zajęcia artystyczne. W 
drugim tygodniu dominował 

już sport, konkursy i zabawy 
na świeżym powietrzu. Trudno 
jednak, żeby w okresie Mun-
dialu piłka nożna ustąpiła pola 
innym dyscyplinom. Drużyny 
podwórkowe rywalizowały w 
turnieju, który zakończył się 
meczem finałowym. Emocji nie 
zabrakło. Podobnie jak nagród 
i upominków dla uczestników, 
które wręczył Burmistrz Grze-
gorz Grzegorzewicz.

Z życia miasta

Beztroskie wakacje

Podczas wakacji w Jaworzynie Śląskiej odbywały się spotkania dla dzieci, które w wa-
kacje zostały w mieście

Sukcesem zakończył 
się udział w Programie 
Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 
2007-2013, w zakresie 
działania „Poprawianie 
i rozwijanie 
infrastruktury 
związanej z rozwojem 
i dostosowywaniem 
rolnictwa i leśnictwa 
przez scalanie 
gruntów”, który 
obejmował Milikowice. 

Wicemarszałek Woje-
wództwa Dolnośląskiego 
stanisław Longawa poinfor-
mował o zatwierdzeniu listy 
operacji i przyznaniu – do-
finansowania na scalanie 
gruntów w trzech dolnoślą-
skich wsiach. Jedną z nich 
są Milikowice, dla których 
kwota przyznanych środków 
wynosi 3 889 847,30 zł. W 
ramach scalania gruntów 
na terenie wsi remontowane 
mogą być np. drogi i mosty. 

iNwEstycjE cZas ZacZąć

Wielkie scalanie

wsPomNiENiE

Na zawsze 
w naszej pamięci
W wieku 91 lat zmarł jeden z pierwszych 
założycieli Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Pasiecznej i jej wieloletni członek. 

Uroczystości żałobne odbyły się 17 lipca. W ostatniej podró-
ży Stefanowi Piaseckiemu poza rodziną towarzyszyli przyjaciele 
oraz poczty sztandarowe z OSP Pasieczna, OSP Jaworzyna Śl. , 
OSP Bolesławice. Stefan Piasecki odszedł 14 lipca w wieku 91 
lat. Cześć Twojej Pamięci. 

W ramach scalania gruntów na terenie wsi remontowane mogą być np. drogi 
i mosty

Takiego stażu można 
zazdrościć. 

Kolejne pary świętowały w 
jaworzyńskim Urzędzie Stanu 
Cywilnego pięćdziesięciolecie 
pożycia małżeńskiego. 

Wszystkie trzy pary ode-
brały podczas uroczystości z 
rąk burmistrza miasta Grze-
gorza Grzegorzewicza oraz 
przewodniczącego Rady Miej-
skiej artura Nazimka pamiąt-

kowe medale za długoletnie 
pożycie małżeńskie przyznane 
jeszcze przez śp. Prezyden-
ta RP Lecha Kaczyńskiego.  
Świętujący złote gody otrzy-
mali również pamiątkowe 

księgi z życzeniami i kwiaty.  
Jubilatom składamy serdecz-
ne gratulacje oraz życzymy 
wszelkiej pomyślności i zdro-
wia na dalsze lata wspólnego 
życia.

ZłotE Gody

Pół wieku razem

Pół wieku razem – swój złoty jubileusz obchodzili  Gertruda i Jan Gradowicz, Ewa i Piotr 
Piaseccy oraz Helena i Leopold Radkiewicz

W uroczystości, która z tej okazji odbyła się w Jaworzynie Śląskiej parom towarzyszyły 
całe rodziny

Razem z końcem roku 
szkolnego rozpoczęła 
się jedna z najbardziej 
oczekiwanych inwestycji 
dla mieszkańców 
Jaworzyny Śląskiej 
– budowa świetlicy w 
miejscowości Pastuchów. 

Na realizację tego zadania 
gmina pozyskała środki finan-
sowe zewnętrzne w wysokości 
500 000 zł w ramach działania 
„Odnowa i Rozwój Wsi” ob-
jętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013. Pierwszy etap prac 
potrwa do końca sierpnia 2010 
r. Obejmuje on wykonanie obiek-
tu w stanie surowym otwartym. 
Po zakończeniu inwestycji obiekt 
będzie posiadał salę ogólnodo-
stępną z przeznaczeniem na or-
ganizowanie imprez kulturalnych 
społeczności wiejskiej i gminnej, 
bibliotekę, zaplecze kuchenne, 
szatnie, pomieszczenia sani-
tarne, oraz magazyn sprzętu.  
Należy zaznaczyć, że z sali ko-
rzystać będą również dzieci ze 
Szkoły Podstawowej w Pastu-
chowie, które w nowej świetlicy 
zajdą również miejsce na zajęcia 
wychowania fizycznego. 

świEtLica dLa Pastuchowa

500 tysięcy na świetlicę

Podstawowe wymiary 
budowanej świetlicy świetlicy 

wiejskiej:
 

powierzchnia zabudowy
646,1 m2

powierzchnia użytkowa
591,5 m2

kubatura budynku
3 527,7 m3 

sala ogólnodostępna (świetlica) 
258,6 m2

 
Zakończenie inwestycji planuje 
się do końca pierwszego półro-
cza 2011 r. Ogólny koszt inwe-
stycji to 1 921 000 zł brutto.

Trwają prace przy budowie wielofunkcyjnego budynku

Praca wre...
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Szansa na nowe jutro
Do końca października potrwają zajęcia prowadzone w ramach unijnego 
programu „Szansa na nowe jutro”. 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Jaworzynie Śląskiej kontynuuje realizacje projektu systemowego pn.  
„Szansa na nowe jutro” współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Fun-
duszu Społecznego Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2007-2013. W programie bierze udział 15 
osobowa grupa osób bezrobotnych korzystających ze świadczeń pomocy społecznej. 
Zajęcia rozpoczęły się już w maju. W cyklicznych okresach odbywają się indywidualne i grupowe 
zajęcia z  psychologiem i doradcą zawodowym, na których uczestnicy poznają swoje możliwości 
psychofizyczne i predyspozycje zawodowe. Potrwają one do końca października. W okresie wakacji 
odbyły się 3 dniowe wyjazdowe szkolenia o tematyce „Ja i mój budżet domowy” oraz „Sprawy urzę-
dowe bez trudności”. Zajęcia prowadziła firma szkoleniowa z Wałbrzycha, która także zapewniła 
dowóz uczestników. W końcowym etapie projektu zaplanowano szkolenia w zakresie uzyskania kon-
kretnych umiejętności zawodowych przydatnych na rynku pracy.  O jego przebiegu poinformujemy 
czytelników w następnym wydaniu Rozmaitości Jaworzyńskich.

Trzydziesta rocznica 
powstania Solidarności 
były doskonałą 
okazją by tego dnia 
zorganizować „Piknik 
rodzinny Solidarności”.

Organizatorzy imprezy za-
dbali o atrakcje dla przybyłych 
mieszkańców: zarówno tych 
starszych jak i najmłodszych. 
Chociaż piknik odbywał się 
z okazji powstania „Solidar-
nośći”, na imprezę zostali za-
proszeni wszyscy chętni. O 
godzinie 10.00 rozpoczął się 
turniej piłki nożnej, w którym 
udział wzięły reprezentacje: 
KZ NSZZ „S” przy ZPS „Karo-
lina” sp. z o o., MOZ „S” Zie-

Z życia miasta

W trzydziestą rocznicę
mi Kłodzkiej oraz KZ „S”przy 
AKS Precision Ball z Żarowa. 
W sportowej rywalizacji naj-
lepszą okazała się drużyna 
Solidarności z Karoliny przed 
związkowcami z AKS Precision 
Ball Żarów i MOZ Ziemi Kłodz-
kiej. O godzinie 14.00 na Sta-
dionie Miejskim w Jaworzynie 
Śląskiej rozpoczęła się główna 
część imprezy, czyli piknik ro-
dzinny. Wszystkich przybyłych 
powitał na początku imprezy 
Przewodniczący Komisji Zakła-
dowej NSZZ „Solidarność” przy 
ZPS Karolina sp. z o. o. - Pan 
Ireneusz Besser, przy okazji ży-
cząc wszystkim dobrej zabawy.  
Na najmłodszych czekały licz-

ne konkursy i zabawy przygo-
towane przez Ośrodek Kultury. 
Każdy z uczestników otrzymał 
słodki upominek, a zwycięzcy 
nagrody rzeczowe w postaci 
pluszaków i akcesoriów spor-
towych. Wyścigi na piłkach, 
nartach trzyosobowych przy-
niosły wiele radości najmłod-
szym. Największą jednak po-
pularnością cieszył się jednak 
turniej unihokeja, podczas 
którego bawiły się nie tylko 
dzieci, ale także kibicujący do-
rośli rodzice. Przy organizacji 
konkursów pracowali wspólnie 
członkowie „Solidarności”, pra-
cownicy SOKiBP oraz wolonta-
riusze - jaworzyńska młodzież. 
Wiele emocji wzbudził także ro-
werowy tor przeszkód, przygo-
towany przez Sekcję Kolarską 
MKS Karolina w Jaworzynie 
Śląskiej, na którym dzieci mo-
gły wykazać się swoimi umie-
jętnościami jazdy na bicyklu. 
Dorosłym najbardziej przypadł 
do gustu konkurs strzelania z 
broni pneumatycznej, czyli z 
popularnej wiatrówki.

Podczas imprezy odbyła 
się także loteria fantowa dla 
członków NSZZ „Solidar-
ność”, podczas której wylo-
sowani szczęśliwcy otrzymali Wielkim turniejem piłki nożnej uczczono 30 obchody Solidarności w Jaworzynie Ślą-

skiej

fanty w postaci sprzętu AGD. 
Głównymi nagrodami w lote-
rii były dwa rowery górskie.  
Około godziny 18.00 rozpo-
częła się zabawa taneczna, 
podczas której przy muzy-
ce DJa bawiło się kilkaset 

osób. Zabawę urozmaicił 
konkurs karaoke dla doro-
słych, który przerodził się we 
wspólne śpiewanie najwięk-
szych polskich przebojów. 
Główny organizator impre-
zy: Komisja Zakładowa NSZZ 

„Solidarność” przy ZPS „Ka-
rolina” sp. z o. o. zapowiada, 
że podobne imprezy będą 
organizowane w przyszłości 
nie tylko w okrągłe rocznice 
podpisania Porozumień Sierp-
niowych.

Dla każdego coś miłego, czyli dla najmłodszych znalazło się mnóstwo atrakcji


